
   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Referat af forældrebestyrelsesmøde (FB) 
 

Torsdag den 26.oktober 2023 kl.18,30-20,30 

 

Sted:  Wandallsgården, Wandallsvej 5 

 

Deltagere: 

Lærke Holst Schytte (Kernehuset), formand - afbud 

Rikke Rossen (Nordenvinden), næstformand - afbud 

Anita Møller (Ryttergården)  

Anne-Mette Buch, (Wandallsgården) 

Stine M. Rasmussen, (Skovlinden) - afbud 

Camilla X Hasselbach-Horn, (Kildebækken) - afbud  

Kaspar G K Hansen, (Nordlyset)  

Rune Hammar, medarbejderrepræsentant (Ryttergården)   
Anette Hjære-Strandhauge, medarbejderrepræsentant (Nordlyset)  

 

Pia Nørgaard, Dagtilbudsleder, sekretær for forældrebestyrelsen, 

referent. 

 

 

Dagsorden: 

 

Til beslutning: 

 

1. Plads i Vesterlunden til Wandalsgårdens børn, når de 

skal i børnehave: 

Pia har udarbejder oplæg til drøftelse 

 

Beslutning: 

Vi drøftede oplægget, og besluttede at sende et brev til udvalget 

med ”ønske” om, at de børn, der går i Wandallsgården er sikret 

plads i et af børnehusene, når barnet skal i børnehave, f.eks. via 

1. eller 2.prioritetsønsker. 

 

Til drøftelse og aftaler/ beslutning: 

 

Fra sidste møde udestår: 

 

 

2. Tilsyn – da vi er på vej rundt med anmeldt tilsyn – en kort 

intro herom. 

 

3. Principper – vedlagt sidste mødes dagsorden 

Drøftes – evt forslag til ændringer tages med til næste møde 

 

Beslutning: 

Dagtilbudsområdet 

Grubbemøllevej 22, 1. sal 

5700 Svendborg. 

 

Dagtilbudsleder: 

Pia Nørgaard 

Tlf: 30174595 

 

www.svendborg.dk 
 
 
 
oktober 2023 

 

 

 

BØRNEHUSENE: 

 

Kernehuset 

Wiggerspark 201 

Tlf. 30639281 

 

Kildebækken 

Engdraget 2 

Tlf. 40427201 

 

Ryttergården 

Ryttervej 68 

Tlf. 29481771 

 

Skovlinden 

Sofielund 2 

Tlf. 29463904 

 

 

Nordlyset 

Frilandsvej 30 

Tlf. 21258476 

 

Nordenvinden 

Pengekrogen 37 

Tlf.24522376 

 

Wandallsgården 

Wandallsvej 5 

Tlf. 51545804 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.svendborg.dk/
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Vi ændrede ikke i principperne; og afventer vedr 

”Forældresamarbejde” til vi drøfter yderligere præsentation af 

Forældrebestyrelsen på hjemmesiden 

 

 

4. Kommunikation 

Hvordan vil vi gerne kommunikere med forældrene? 

Hvordan vil vi gerne gøre opmærksom på os selv? 

 

Beslutning: 

Dagsorden og referat på Aula. 

Hver forældrerep sender et foto til Pia, som lægges på 

hjemmesiden. 

De, der ønsker det, kan også få en plakat med foto. Vi har det 

liggende lige til at sætte foto ind i. 

Evt: lige som barnets navn, et lille mærke med 

”Forældrerepræsentant, som kan sættes i barnets garderobe 

(eget valg) 

 

 

 

5. Årshjul – vedlagt sidste mødes dagsorden 

Vi har flere emner, som vi skal have lagt ind i Årshjulet og drøftet 

den kommende periode, de blev nævnt kort, da vi var på 

Rådhuset: 

 

Åbningstid i husene: 

Den gennemsnitlige åbningstid for børnehusene i tildeling er 50 

timer pr. uge. 

Tidligere forældrebestyrelse har besluttet, at Kernehuset lige nu 

har 51 timers åbningstid, mens Ryttergården og Skovlinden har 

49,5 (lukker kl.16 fredag).  

Nu er der en budgetbesparelse, hvor den gennemsnitlige 

åbningstid er 49,5 timer. Vi skal beslutte, hvordan vi gør 

fremadrettet; og ændringer i så god tid, så alle forældre 

orienteres. 

Aftalt til møde i:  

Inden næste møde afdækkes hvordan det ser ud fra et forældre- 

og medarbejderperspektiv i forhold til fremmøde i Kernehuset. 

(skal åbningstiden være kl.6,15-16,15 og til 15,45 fredag eller 

6,30-16,30 og til kl.16 fredag) 

For de øvrige huse forventes, at den ½ time skæres fredag, så de 

lukker kl.16 fredag (uændret i Skovlinden og Ryttergården) 

Beslutning på næste møde. 

 

 

Frokostordning – udfordringen ved at skulle stemme ud fra 

præmissen: ”Fravælge noget man ikke har”.  

Der er en del forældre frustrationer og henvendelser over man 

ikke kan stemme blank. 

Aftalt til møde i:  

Drøftes på næste møde – evt tages op på Dialogmøde. 
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Besøg af de pædagogiske teamledere, der fortæller om deres 

hus: 

Aftalt til møde i: 

Det første møde efter sommerferien i 2024, hvor der har været 

KIDS tilsyn i alle børnehusene og de pædagogiske læreplaner er 

evalueret.  

 

 

6. Tur rundt i husene i åbningstiden? (Lærke) 

Aftalt: 

Tages op på næste møde, så Lærke kan fortælle om sine tanker 

herom. 

 

Til orientering: 
 

7. Budget 2024. (Budgetforlig sendt pr. mail i september) 

Nu er budget 2024 besluttet, der udestår pt en udmøntning af en 

rammebesparelse på 2,4 mill kr, som vi ikke ved, hvordan 

fordeles. 

 

Forældrebestyrelsens opfattelse er, at der er blevet lyttet til det, 

de fremkom med på Dialogmødet; og at politikerne dermed har 

prioriteret det forebyggende arbejde, ingen tidligere ForårsSFO 

start og ingen landsbyordninger. 

 

Besparelser er på: Åbningstid, sprogvurderinger, reduceret 

åbningstid, pulje til mere uddannet personale/løndelen) og en 

”effektivisering” på 0,3 procent (for alle direktørområder). 

 

 

Dialogmøde den 2.november kl.18,30-20,30. dette møde er sammen 

med Skolebestyrelserne vedr. ny Sammenhængende børn- og 

ungepolitik.  

 

 

Næste møde: Tirsdag den 23.januar kl.18,30-20,30 i Nordlyset. 

 

 

 

Der er aftalt Dialogmøder for 2024, det første er den 7.marts. 


